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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE 

STŘEDOKLUKY 
dne 3.4. 2024 v 18.00  

v zasedací místnosti OÚ Středokluky (Lidická č.p. 61) 
 

 

 

Přítomní: B. Fröhde, L. Kuchař, J. Paznocht, J. Petrů, J. Svobodová, P. Rückl, M. Šeda, V. 

Vilím, Š. Třísková  

Omluveni: Neomluveni:  
 

Uvítání – předsedající pan Ing. Jaroslav Paznocht oznámil, že zastupitelstvo bylo svoláno dle 

zákona a je usnášeníschopné.  

Starosta oznámil, že jednání bude vysíláno živě na internetu.  

ZAHÁJENÍ, URČENÍ ZAPISOVATELE A OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU, 

SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

Předsedající navrhl zapisovatelem Mgr. Terezu Bublíkovou a ověřovateli Martina Šedu a Ing. 

Valdemara Vilíma. 

Usnesení: Zastupitelstvo obce Středokluky určuje zapisovatelem Mgr. Terezu Bublíkovou a 

ověřovateli Martina Šedu a Ing. Valdemara Vilíma. 

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se:0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 
 

Usnesení: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje následující program: 

1. Rybník Pod Panskou (Paznocht) – bod přesunut na začátek. 

2. Zpráva starosty, místostarosty, výborů a komisí (Paznocht) 

3. Projekty-tabulka (Paznocht) 

4. ÚS Devaterky (Paznocht) 

5. Rybník Pod Panskou (Paznocht, Kuchař, Vilím) 

6. Opravy komunikací (Šeda) 

7. Strategie vzdělání (Paznocht)) 

8. VZ: Dodávky energií (Paznocht) 

9. Rozpočtové opatření (Paznocht) 

10. Základní škola (Kuchař, Vilím) 

11. Zřizovací listina ZŠ (Kuchař, Vilím) 

12. Školský výbor a Školská rada (Fröhde) 

13. Dotace MAS KPZ (Kuchař, Vilím, Petrů) 

14. Nevhodná komunikace (Vilím) 

15. Diskuse 

Hlasování: Pro: 9 Proti:0  Zdrželi se: 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 
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1) Rybník pod Panskou (Paznocht, Vilím, Kuchař)  
V listopadu a prosinci byl zvolen výbor pro rybník Pod Panskou. Dle starosty měl transparentně 

provést VZ na pacht/pronájem tohoto rybníku. Představoval si postup: možnosti provozu, 

možná řešení, příprava podmínek, pronájem. Nestalo se. Obec obdržela zápis ze schůzky 

výboru s MO ČRS Kladno obsahující chyby a nepravdy. Výbor na jednání nepřipraven 

z právního a finančního hlediska. Pronájem této organizaci se neosvědčil. Takto domluvený 

pacht starosta nepodepíše. L. Kuchař a V. Vilím jednali v této záležitosti s právníky obce. Obec 

řádně vyvěsila záměr na pronájem/pacht rybníka Pod Panskou.  

L.Kuchař 

Od právní kanceláře obce obdržel odpovědi na dotazy, které zašle zastupitelům. 

Pan starosta nám vespolek zaslal řadu připomínek k práci výboru rybníku Pod Panskou, kdy 

jednání se členy MO ČRS Kladno označil za dýchánek s rybáři, na kterém členové podlehli 

tlaku lobbistů a vyslovil obavu, že bude obviňován, že připluli kapříci.  

Problémy, které se v minulosti vyskytly při pronájmu rybníka Pod Panskou MO ČRS Kladno, 

jsou všem zastupitelům známé, není třeba je dokola opakovat. Stěžejní problém byl v 

nastavení podmínek spolupráce, v uzavření naprosto nevyhovující smlouvy mezi obcí a 

bývalým vedením MO ČRS Kladno, na tom je asi naprostá shoda. 

Obec má jen dvě možnosti, jakým způsobem bude rybník spravovat, a to vlastními silami či 

správu rybníka svěří na základě pachtovní či nájemní smlouvy současnému nájemci či někomu 

jinému. 

Správa rybníka obcí bude pro obec přinášet mnoho povinností a jejich splnění bude spojeno s 

řadou finančních nákladů, minimálně bude nutné smluvně zajistit osoby s příslušnou kvalifikací 

na pozici hospodáře a obec převezme pravidelnou údržbu okolí rybníka, která by se novou 

smlouvou převedla jako jedna z povinností na nového nájemce či pachtýře. Otázkou je, zda má 

obec převzít správu a zvýšit tím mandatorní výdaje obce. Domníváme se, že obec bude v mnoha 

nejbližších letech mít výrazně důležitější priority např. areál školy, opravy komunikací apod., 

které budou velmi nákladné. Svěření rybníka pachtýři za předem jasně 

definovaných podmínek se nám jeví jako pro obec výhodnější varianta. 

viz. příloha – Výtah z jednání výboru se zástupci MO ČRS Kladno a vyjádření k e-

mailové komunikaci  

S ohledem na zájem MO ČRS Smečno, o které jsme se dozvěděli několik málo hodin před 

veřejným zasedáním, lze zkonstatovat, že zájem o pacht předběžně projevili zástupci dvou 

místních organizací, a tedy je férové doporučit realizaci výběrového řízení. Ohledně 

výběrového řízení doporučujeme, aby bylo realizováno ve lhůtě, pokud možno co 

nejkratší. 

 

Starosta – i místostarosta je součástí vedení obce, proto není z nečinnosti vinen jen starosta, ale 

celé vedení obce. Požaduje VZ ne z důvodu ceny, ale z důvodu nefunkčního vztahu 

s Kladenskou organizací a transparentnosti procesu. 

Rekonstrukce v ZŠ bez výběrového řízení proběhla z důvodu nedostatku času a z pohledu 

hygieny jsme chtěli nejšpinavější práce stihnout do začátku školního roku. Problémy 

s obtočným korytem řeší územní studie Rekreace.  
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Michal Plichta člen výboru pro rybník Pod Panskou – komise nebyla zvolena k tomu, aby 

zastupitelstvu určila, s kým má být smlouva uzavřena. Je to pouze doporučující orgán. Byl 

proveden průzkum smluv u jiných rybářských organizací. Většina organizací nechtěla smlouvy 

poskytnout k nahlédnutí, i přesto z toho co byla možnost vidět vzešlo, že nabízená cena za pacht 

je úměrná, spíše nadprůměrná. 

Organizace Smečno je vytunelovaná s velkým dluhem. Další organizace bez zájmu. 

Rybářské organizace na pronájmech rybníků nevydělávají. 

Péče externistů o rybník nákladná. Hospodář a zástupce při péči o rybník být musí. 

Nejsnazší řešení nechat rybářům dle zájmu. VZ nemusí být. Smlouvu lze prodloužit. 

Lze i obyčejná nájemní smlouva. Kladno přiznává chyby a chce přistoupit na podmínky obce. 

Chce doporučit pouze nejjednodušší řešení.  

Kladenská organizace je připravena na všechny varianty, ale potřebují vědět co bude dál co 

nejdříve, zarybňovací plán se dělá do určitého termínu na několik let dopředu. 

 

Petr Šeda člen výboru pro rybník Pod Panskou-za kvalitu vodu v rybníce nemůžou rybáři. 

Problém je mělkost rybníka, v teplé vodě došlo k nadměrnému vytření ryb. K MO ČRS Kladno 

je zcela nezaujatý, doporučení je pouze na základě zkušeností. Vidí vůli kladenských rybářů 

zlepšit stávající podmínky. 

 

Kuchař – vše ze zmíněného bylo již ve zprávě výboru. Předběžný cenový průzkum provedl, jen 

shrnul jako cenu běžnou. Nyní musíme rozhodnout, zda procesovat VZ. 

 

J. Svobodová – smlouva s Kladnem, zbytečně neprodlužovat s VZ 

Š. Třísková – podpis smlouvy 

P. Rückl – nová smlouva se sankcemi 

V. Vilím – smlouva s Kladnem – VZ se mělo řešit dříve, VZ se mělo řešit dříve, navrhuje 

možnost účasti zastupitelů na schůzce s rybáři, která se uskuteční za účelem stanovení 

podmínek údržby rybníka a jeho okolí. 

L. Kuchař – pro smlouvu, má nachystanou vzorovou smlouvu a poznámky od právníků – lze 

předat právníkům k dopracování v požadovaném rozsahu 

J. Petrů – málo času, přiklání se ke smlouvě s Kladnem 

M. Šeda – nechce provoz obcí, chce pokračování jednání s Kladnem 

B. Fröhde – souhlasí předchozími vyjádřeními 

J. Paznocht - pro poptávkové řízení 

 

Usnesení č.24/ZO/23: Zastupitelstvo obce Středokluky bere na vědomí pokračování v přípravě 

pachtovní smlouvy na rybník Pod Panskou. 

Hlasování: Pro: 9 Proti:  0 Zdrželi se: 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO  

2) Zpráva starosty, místostarostů, výborů a komisí (Paznocht) 
Jednání 28.2.2024 

1. Zimní dotace spolkům 2024 – prostředky vyplaceny 

2. Vyhláška HLUK (Paznocht) – k termínu nepřišly žádné další návrhy, budou 

projednány na příštím jednání.  

3. Směna části pozemku p. č. 626/1 za část pozemku 170/3 v k.ú. Středokluky 

(Paznocht) – probíhá. 

4. Územní studie Devaterky (Paznocht) – viz níže. 
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5. Nevhodná komunikace (Kuchař)  

6. Rybník pod Panskou (Kuchař) – viz níže.  

7. Projekty obce Středokluky a postup při jejich realizaci od počátku současného 

volebního období (Vilím) – viz níže.  

8. Základní škola Středokluky – strategie rozvoje a důležité dokumenty (Vilím) – 

přidaný bod 

9. Realizace investic, které jsou obsaženy v rozpočtu obce Středokluky přijatém pro 

kalendářní rok 2024 (Vilím) – přidaný bod 

10. Areál Stanislava Kubra (Paznocht) 

11. Smlouva o zřízení věcného břemene na pozemku p.č. 164/2 (Paznocht) 

 

Jednání 24.1.2024 

1. PPL Box (Paznocht) - odloženo 

Jednání 15.11.2023  

1. Zřizovací listina ZŠ Středokluky, p.o. – viz. níže 

Jednání 6.9.2023 

1. Věcné břemeno Běloky (Paznocht) – zatím nepodepsáno.  

Jednání 24.5.2023 

1. Státní pozemky (Paznocht) – v řešení 

2. VZ: Mobiliář (Petrů) – máme nabídky, objednáno.  

Jednání 12.4.2023 

1. Žádost majitele pozemku p.č. 158/87 k.ú. Středokluky (Paznocht)   

2. Strategie vzdělávání (Kuchař) – viz níže. 

3. Financování ZŠ Středokluky (Kuchař) – odborník zatím nenalezen. Pravidla se 

připravují.  

Jednání 25.1.2023 

1. VZ: Rekonstrukce komunikace Na Ovčíně (Paznocht) – obec dotaci nejspíše 

nedostane.  

Jednání 14.12.2022 

1. Průběh stavby „Chodníky Lidická JIH“ (Paznocht) – čeká se na kolaudaci.   

2. Výměna kanalizačních poklopů (Paznocht, Kuchař) – připravuje se VZ. 

Jednání 31.8.2022 

1. Prodej části pozemku p. č. 54/1 k.ú. Středokluky (Paznocht)) – nedořešeno 

2. Žádost majitele pozemku p.č. 26 (Paznocht) – nedořešeno 

Jednání 22. 6. 2022 

1. Komunikace Nové Středokluky (Paznocht) – pozastaveno 

Jednání 19.5.2021 

2. Řešení pozemků v lokalitě U Hřiště pozemek p.č. 54/5 v k.ú. Středokluky (Paznocht) 

– zapojí se J. Svobodová 

Jednání 31.3.2021 

1. Problematika svozu splašků z Černoviček – pravidla zatím nevydána. Ovšem 

provozovatel je připraven přijímat splašky.   

Jednání 17.2.2021 

1. Smlouva s družstvem Eurosignal – Datové sítě v obci (Paznocht) – v souvislosti se 

„Čtyřkřižovatkou“ dojde k obnově jednání.   

Jednání 25.11.2020 

1. Generel vodovodu (Paznocht) – znovu obnovená příprava VZ (i na kanalizaci) 

2. Odkanalizování, zásobení pitnou vodou lokalit Černovičky, Pazderna (Paznocht) – 

čeká na vyhlášení. 

Jednání 29.4.2020 
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1. Žádost předsedy Spolku občanů a přátel Nové Středokluky (Paznocht 

2. Stav vody na přítoku k vodní nádrži (Sportovní areál "Koupaliště") - správa obecních 

vodních zdrojů (Paznocht, Petrů) – nedořešeno. 

Jednání 11. 3. 2020 

1.  Zrušení mikroregionu (Petrů)  - stále v likvidaci, proběhla schůzka se zástupci Bělok. 

Na příští jednání bude připravený návrh usnesení, i pro ostatní obce.   

 

Starosta informoval: 

Bus 414 jezdí přes Černovičky.  

Přišly nové návrhy jízdních řádů od 1.12.2024 (vycházející z nových smluv). Linka 414 tam 

není. Obec bude dávat připomínky. Návrhy jsou k nalezení na stránce Autobusy 2024 (idsk.cz). 

Připomínky směřujte buď na obec nebo přímo na IDSK.  

Proběhla schůzka s panem Glogarem, který připravoval VZ na generel vodovodu. Generel je 

podkladem pro ÚS. P. Glogar připraví návrh na generel, monitoring sítě a dálkový odečet 

vodoměrů. Dále podá monitorovací zprávu k dotaci ČOV, která je naší povinností. Společně 

bude obnovena příprava studie odkanalizování a přivedení vodovodu na Černovičky. 

Změna ÚP č. 1 – lhůta pro podání námitek a připomínek skončila, ty budou předány p. 

Bočkovi. Následně dojde k jejich vypořádání.  

V budově č.p. 187 byly dokončeny datové sítě a stavby, pouze bude ještě jednou bude 

vymalováno ve dvou třídách. Problémy s internetem byly způsobeny špatnou přípojkou 

CETINU. Obec řeší napojení budovy na optickou síť. 

Probíhá územní řízení na přídatné pruhy D7 – nájezd a sjezd. Návrh neobsahuje žádná 

protihluková opatření, ale už jen vykácení stromů nutné ke stavbě přinese zvýšení hluku. 

Obec podala připomínky. 

? Proč obec nedostala dokumentaci oficiálně v digitální podobě? Kraj ji nemá tuto povinnost 

udává zákon až od července s platností nového stavebního zákona. 

Zeleň – u školy došlo k úpravě zeleně a kácení odbornou firmou. 

Poděkování hasičům a pracovní četě za pomoc při redukci nevhodné zeleně. 

Došlo k výměně starých svítidel na sloupech ve Větrné ulici za nová LED svítidla.  

Vandalismus v obci (opakované poškození dopravních značek, aut, střechy apod.) – hlášeno 

PČR. 

KSÚS pokácela dva suché stromy, které má na starosti. Nový povrch na trase Nové 

Středokluky-Dobrovíz (až do vsi) budou dělat na konci prázdnin. V létě budou namalovány 

vodící čáry po celé Lidické ul. a do Bělok. V ul. Kladenská, zvažují další opravu. 

Tabulka projektů – viz. následující bod 

• Podaná žádost o dotace pro hasiče.  

• Hasičský vozík již připraven k zásahu.  

• Oranžový přechod – svítí, s lampami bylo upraveno i okolí, byly zrušeny některé 

sloupky či staré betonové základy, koupeny nové značky. V rámci prací byly osazeny 

nové označníky k zastávce U Školy. Čeká se na finální zapravení. S přípravou byly 

uloženy chráničky pro výstražné semafory k hasičské zbrojnici.  

https://www.autobusy2024.idsk.cz/
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• Nákup areálu Stanislava Kubra – smlouva podepsána – podáno na katastr. Začne 

postupné předávání, dodávání a úpravy (začne se střechou na přístavku budovy č.p. 

105).  

• Šatny ZŠ – došlo ke zpoždění se stříškou. S ředitelem ZŠ bude domluvena schůzka 

s uživateli budovy č.p. 82. ohledně dohody provozu. 

• Mobiliář – objednáno.  

• ÚS Rekreace – Předány výkresy (starosta představil), celý hrubopis bude předán 

nejpozději příští týden. Po formální kontrole bude předáno pořizovateli k veřejnému 

projednání.  

• ÚS Devaterky – viz. níže – proběhlo výběrové řízení na realizační firmu. Byl vybrán 

vítěz. 

• ÚS Průmysl – příští pondělí proběhne první schůzka majitelů pozemků.  

• Centra obce B+C – schůzka s dotečenými orgány, objednán průzkum vozovek na 

Kladenské, Lidické ulici a na Parcelách (jedné větvi). Projektantem zaslán problém 

socha + schody. 

• Strategie ZŠ (vzdělání) – viz. níže 

• Předávací místo - vodoměrná šachta pro Běloky – proběhla schůzka s vedením obce 

Běloky.  

• Rekonstrukce ČSOV Lidická – nutná rekonstrukce, nelze jako krizová oprava, probíhá 

projekce. 

• Veřejné osvětlení - Černovičky – hledá se projektant.  

• Veřejné osvětlení - Parcely – hledá se projektant. 

Odloženy na rok 2025: 

• Veřejné osvětlení - Lidická - Školská 

• Veřejné osvětlení - Starý vrch – Proběhla schůzka s projektantem za společnost ČEZ 

ohledně umístění skříní u MŠ a 2. stupně ZŠ 

• Veřejné osvětlení - Lidická - k potoku 

• Veřejné osvětlení - náves u Ouválky 1 

• Veřejné osvětlení - náves u Ouválky 2 

• Nasvícení kostela 

• 4křižovatka – řešeno s projektanty ČEZ – je možné, že se podaří dohodnout umístění 

chráničky, čekáme na finální Dopravní vizi 

• Pasport nemovitostí – P. Rückl byl požádán o spolupráci 

• Kanálové vpusti 

• IROP technické vyučování – viz níže. 

• Solární panely č.p. 68 a ČOV – příprava projektu pro podání dotace 

• SZIF - dotace - lavice, židle a kancelář 1. stupeň ZŠ – stále vyhodnocování žádosti.  

3) Projekty - tabulka (Paznocht)  
Tabulka byla částečně zveřejněna ve Střele, kompletně bude na webu obce a přílohou zápisu. 

Představení a popis proběhl již v předchozím bodu jednání. Starosta upozornil, že tabulka 

ukazuje jen menší část jeho práce.  

Usnesení č.24/ZO/24: Zastupitelstvo obce Středokluky bere na vědomí Tabulku projektů. 

Hlasování: Pro: 9 Proti:   Zdrželi se:  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 
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4) ÚS Devaterky (Paznocht)  
V pondělí 18.3. a následující pondělí proběhly schůzky výběrové komise na projekci ÚS 

Devaterky.  

Zástupci obce a zástupci majitelů pozemků měli po 3 hlasech. Představily se kanceláře Pavel 

Hnilička, UNIT, Consequence, Menu, EHL a Koumar, MAAUS a Archum. Komise vybrala 

téměř jednomyslně projekční kancelář ARCHUM Architekti s.r.o. Tato kancelář má 

s územními studiemi bohaté zkušenosti. Vítěz byl vybrán jako nejlepší z pohledu kvality i 

z pohledu ceny (hodnotící neznali cenu až do konce výběru).  

Vítěz nabídl cenu 266 200,- Kč. Při této ceně by podíl obce znamenal 10 364 Kč. Některé podíly 

minoritních vlastníků (kteří se možná do přípravy nezapojí) se nabídla uhradit paní Košecká.  

Práce začnou co nejdříve. Dokončení studie bude zhruba začátkem roku 2025, následně 

proběhne projednání.  

 

Usnesení č.24/ZO/25: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje zadání návrhu dokumentace 

územní studie č. 1 Devaterky společnosti Archum architekti s.r.o. na základě doporučení hodnotící 

komise. Pověřuje starostu k podpisu smlouvy. 

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se:0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

5) Oprava komunikací (Šeda) 
Došlo k průzkumu obecních komunikací. Opět byla oslovena firma Dipos na základě kladných 

zkušeností. Proběhlo nacenění. Cenová nabídka je příznivá, vejdeme se do ročního limitu pro 

zadání zakázky. Komunikace mají nekvalitní základy, jiné firmy nechtějí dát záruku na opravy. 

Dojde k testování litého asfaltu na slepé komunikaci u hřiště. 

Parcely – tato oblast byla naceněna zvlášť vzhledem k brzkému ukládání el. vedení do země, 

přičemž bude zřejmě poškozen jak povrch vozovky, tak chodníků. Otázka je, v jaké míře, popř. 

jestli vůbec chodníky zachovat. Nyní jsou nevyhovující. Záviset na tom bude i dopravní řešení 

této lokality. 

P.Rückl – co je jednotková cena? Pohybujeme se standartně oproti předchozím rokům? Ano 

srovnávali jsme. Cena víceméně zůstává. Jednotková cena závisí na rozsahu a hloubce výtluku.  

Usnesení č.24/ZO/26: Zastupitelstvo obce Středokluky bere na vědomí plán oprav komunikací na 

jaře 2024. 

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se: 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

6) Strategie vzdělání (Paznocht) 
Návrh smlouvy byl zaslán zastupitelů i panu Návratovi, který převzal úkol od p. Koupalové, se 

kterou obec jednala ještě na jaře. Ten se smlouvou souhlasí. Do prázdnin proběhne příprava 

podkladů po prázdninách veřejná projednání. 

Cílem je zjistit co od školy čekáme z pohledu vzdělání, investic, kapacity apod. Připravit plán 

pro obecní investice. Také její příprava nastaví hodnotící systém školy. 

Kuchař – otázka rozdílu mezi smlouvami byla v ceně, ta zůstala stejná. Oproti původní smlouvě 

z jara přibyli aktéři. Ze strany školského výboru vyvstala obava z nastavení procesů při přípravě 

strategie, co bude obsahem požadovaných dokumentů. 

Návrh smlouvy od podzimu 2023 se nezměnil. 
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Dle zadání (cenové nabídky) mají vzniknout alternativní scénáře v závislosti na ceně, což 

v předmětu smlouvy chybí. Je třeba sladit smlouvu s cenovou nabídkou. 

Poslat právníkům – úprava smlouvy dle cenové nabídky. 

Usnesení č.24/ZO/27: Zastupitelstvo obce Středokluky bere na vědomí postup přípravy zadání 

Strategie ZŠ Středokluky včetně termínu podpisu smlouvy do června 2024.  

Hlasování: Pro:9  Proti: 0  Zdrželi se:0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

7) VZ: Dodávky energií (Paznocht) 
Obec má nyní uzavřeny smlouvy na dodávky elektrické energie se společností ČEZ ESCO a.s. 

s platností do konce roku 2024.  

Dodávky plynu nyní pro obec zajišťuje společnost Pražská plynárenská a.s., se kterou má obec 

smlouvy na dobu neurčitou a v případě VZ je nutné dodržet výpovědní lhůtu 3 měsíce. 

Obec bude v nejbližších týdnech přebírat smlouvy domluvené Středočeským krajem na budovy 

v areálu Stanislava Kubra. Zároveň jsou nyní nejnižší ceny energií a dostatek času pro případ, 

že se nikdo nepřihlásí. 

Dříve probíhaly soutěže na energie každý rok. Osvědčilo se zadávat zvlášť plyn a elektřinu.  

V. Vilím – tématem se nyní zabývá, nejvýhodnější se zdá smlouva na 12 měsíců. 

Starosta – vzhledem k omezením budeme směrovat konec smluv do stejného období jaro/léto, 

proto se mohou lišit délky kontraktu.  

Usnesení č.24/ZO/28: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje vyhlášení VZ: Dodávky 

elektrické energie pro obec Středokluky, ZŠ Středokluky, p.o., MŠ Středokluky, p.o. a TJ Sokol 

Středokluky z.s. 2024-2026.  Zároveň jmenuje komisi ve složení Martin Šeda, Ing. Jan Petrů, 

RNDr. Ladislav Kuchař PhD., náhradník Mgr. Šárka Třísková. Pověřuje starostu k podpisu 

smlouvy dle rozhodnutí výběrové komise. 

Hlasování: Pro: 9 Proti:0 Zdrželi se: 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Usnesení č.24/ZO/29: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje vyhlášení VZ: Dodávky 

zemního plynu pro obec Středokluky, ZŠ Středokluky, p.o., MŠ Středokluky, p.o. a TJ Sokol 

Středokluky na roky 2024-2026. Zároveň jmenuje komisi ve složení Martin Šeda, Ing. Jan 

Petrů, RNDr. Ladislav Kuchař PhD., náhradník Mgr. Šárka Třísková. Pověřuje starostu 

k podpisu smlouvy dle rozhodnutí výběrové komise. 

Hlasování: Pro: 9  Proti:0  Zdrželi se: 0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

8) Rozpočtové opatření (Paznocht) 
Pan Šeda předložil záměr nákupu vyprošťovacího zařízení pro JSDH Středokluky. Jedná se o 

předváděcí kusy za zhruba poloviční cenu, než je cena obvyklá. Pro její nákup je nutné zahrnutí 

do rozpočtu.  

Dále došlo k rozdělení pojistky, kdy část týkající se přímo JSDH bude nyní účtována přímo na 

paragrafu JSDH. Pojištění stojí necelých 100 tisíc Kč.  
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Usnesení č.24/ZO/30: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje rozpočtové opatření č.3, které 

zvyšuje výdaje na paragrafu 5515 o 440 tisíc Kč.  

Hlasování: Pro: 9 Proti:0    Zdrželi se:0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

Usnesení č.24/ZO/31: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje výjimku ze směrnice obce 

Středokluky pro zadávání VZMR, která byla schválena usnesením zastupitelstva obce č. 

19/ZO/55 dne 26.6.2019, a která nabyla účinnosti dnem 27.6.2019 na nákup vyprošťovacího 

zařízení od firmy NORDSTAHL SERVIS s.r.o. IČ:06313442 do výše 350 tis s DPH 

Hlasování: Pro: 9 Proti:0    Zdrželi se:0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

9) Základní škola (Kuchař, Vilím) 
S ohledem na žádost ředitele ZŠ Středokluky Mgr. Molčíka týkající se pravidel pro 

přijímání darů navrhujeme veřejné projednání této žádosti. 

Stanovisko starosty ve věci darů, resp. omezení darů pouze na účelově vázané, lze zcela 

nepochybně považovat za omezování nakládání s prostředky nad rámec zákona. Starosta se 

tímto stanoviskem dostává do pozice, kdy dle svého uvážení chce rozhodovat o svobodné vůli 

dárce, který se rozhodl darovat finanční prostředky základní škole a současně zcela bezdůvodně 

omezuje svobodnou vůli obdarovaného nad rámec zákonných požadavků. 

Pan starosta vyslovil podezření, že by dary mohly být použity k nátlaku na základní školu, 

obec, případně by mohly pocházet z trestné činnosti, morálně problematických zdrojů či mohly 

souviset s praním špinavých peněz. Dále nám sdělil, že svým souhlasem přebírá veškerou 

odpovědnost.  

Představa, že základní škola je dotována organizovaným zločinem, penězi pocházejícími 

z trestné činnosti je velmi absurdní, až dětinská. Souhlasíme, že starosta i zastupitelstvo má 

odpovědnost za hospodaření základní školy. Ale prvotní odpovědnost za hospodaření školy má 

její vedení, a to i v rovině trestně právní.  

Základní škola i obec mají standartní mechanismy, jak hospodaření školy kontrolovat, 

jak kontrolovat účelnost vynakládaných prostředků. Základní škola, resp. její vedení, má mít 

ve svém rozhodování volnost, pokud jejich činnost není v rozporu se zákonnými či 

podzákonnými normami. A samozřejmě má i za své rozhodování nezpochybnitelnou 

odpovědnost. 

Obec řízení školy svěřila osobě, která prošla řádným výběrovým řízením, škola má dobré 

výsledky např. ocenění ve výtvarné soutěži nebo loňskou úspěšnou přípravu žáků 9. třídy 

k přijímacím zkouškám, kdy rodiče žáků naši základní školy nemuseli ve stresu řešit problém 

s přijetím svého dítěte na střední školu, což bylo loni v některých obcích velké téma, a tudíž 

zastáváme názor, že obec, resp. její zástupci nemají důvod a ani kompetenci do každodenního 

provozu školy zasahovat.  

Domníváme se, že stanovisko pana starosty je primárně motivováno jeho negativním 

vztahem k vedení školy.  

 

Souhlas obce, resp. starosty s přijetím daru, je dostatečným garantem, že dárce není problémový 

subjekt. Povinností školy je vykázání, jak bylo s darem naloženo. Pokud škola využívá dary k 

financování hlavní činnosti, což je jediná možnost, jak lze dary dle zákona využívat, tak není 

důvod zástupcům školy do výkonu činnosti zasahovat. 

Starosta – podepisuje se ze zákona pod každý dar a měl by mít dostatek informací k jeho 

vyhodnocení. Hospodaření příspěvkových organizací je součástí hospodaření obce a dary 

přijímají ve prospěch svého zřizovatele (obce). Ten má zájem na jejich efektivním využívání. 
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Vzniklo zde několik problémů způsobených nedůsledností obce z minulých let, následkem bylo 

porušení zákona v oblasti přijímání darů a to tím, že darovací smlouvy byly podepsány vedením 

ZŠ před schválením zřizovatele. Proběhla konzultace problému s právníky.  

Škola z neúčelových darů hromadí prostředky na účtu, namísto použití na konkrétní účel 

v daném školním roce.  

 

Obec je odpovědná za chování ředitele, jak politicky, tak ekonomicky. 

Ředitel požadoval pravidla tak mu byla volnou formou předložena. 

Od r. 2025 ?budou? pravidla pro spoluúčast okolních obcí na financování ZŠ (neúčelový dar 

dala pouze obec Číčovice).  

 

L. Kuchař – v zákoně není nutnost vymezení účelu. Může si tvořit rezervu pro budoucí rozvoj. 

Neměli bychom diktovat dárci formu daru. 

 

V. Vilím – zřizovatel může stanovit formu daru, ale lišíme se v názoru co, jak a komu chceme 

určit. 

 

Host 1 – pokud škola není soukromá musí zřizovatele poslechnout a určit účel, jinak dojde 

k porušení rozpočtové kázně. 

 

Host 2 – míchá se několik věcí dohromady. Pravomoc zřizovatele je schválení rozpočtu PO, 

pokud se rozpočet vyvíjí jinak musí PO navrhnout změny a nechat je schválit zřizovatelem.  

Další otázkou je pravomoc v mandátu ředitele a schválení zřizovatele – lze určit hranici, do 

které může organizace přijmou dar bez předchozího souhlasu zřizovatele.  

Proces vyjadřování zřizovatele – implicitní schválení přijetí daru a změny rozpočtu.  

Účelový dar – nutná okamžitá změna rozpočtu 

Neúčelový dar – přijme prostředky, po rozhodnutí o užití požádá o změnu rozpočtu. 

 

L. Kuchař – pro školu je přijetí neúčelového daru jednodušší. 

Starosta – u neúčelového daru je těžší zpětná kontrola. 

 

V. Vilím – nemůžeme předpokládat, že dar někde zmizí. Škola má přímou odpovědnost. Chce, 

aby škola měla možnost o penězích rozhodovat. 

 

Host 2 – jak vypadá rozpočet ZŠ, který schvaluje zřizovatel? Ve chvíli, kdy škola přijme dar, 

měl by se změnit rozpočet. Což schvaluje ZO. 

Podstatné je rozlišovat fondy na položkách a reálnou hodnotu na účtech a v pokladně. 

Nesporné právo zřizovatele řídit PO. Zřizovatel má morální nárok ovlivňovat, jak bude 

s příspěvky nakládáno. 

 

Starosta – nechce určovat pravidla, ale chce znát dárce. V plánu tvorba formuláře na základě 

kterého by ZŠ žádala obec, nápad pan ředitel rozporoval. Požádal právníky o přípravu 

vzorovém smlouvy, ti doporučili vždy stanovit účel darovaných financí. Krajský audit obce 

označil hospodaření školy za neprůkazné. Při obecním auditu školy, byl bohužel měkce 

stanoven závěr a to tak, že pro školu nevyplynula pochybení, přestože tam byla. Auditorky 

předpokládaly napravení chyb při závěrečném auditu, který proběhne cca za týden. 
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L. Kuchař – z auditu nevzešlo porušení rozpočtu ani MŠ ani ZŠ. Písemně pochybení neexistuje 

– očerňování organizace.  

 

Š. Třísková – apeluje, aby kontrolní výbor vyžadoval po příspěvkových organizacích čtvrtletně 

účetní doklady. 

 

Starosta – tyto dokumenty obě organizace předkládají, problémem je neodbornost členů 

finanční komise. 

 

Host 2 - úkol auditora je posoudit hospodaření vůči zákonu to, co vyžaduje zřizovatel lze 

kontrolovat na základě směrnic daných zřizovatelem prostřednictvím kterých ZO může 

smysluplně úkolovat PO.  

 

J. Svobodová – každý audit má výstup, který navrhne zlepšení, také obvykle stanovuje nápravu 

do stanoveného termínu. Nutnost stanovit pravidla, nesporný fakt porušení zákona, ale i přesto 

se přiklání k určité volnosti ZŠ a přehledu pro obec. 

 

Kuchař – chce jen možnost pro školu přijímat neúčelové. 

Host 3 – dát doporučení ZŠ k tvorbě příslušných směrnic tak, aby byly v souladu s účetnictvím 

a předložili ji ke schválení ZO. 

Host 4 – komu má směrnice sloužit? Účetním, potažmo škole, která by si směrnice měla sama 

vytvořit, ZO by mělo předat doporučení ZŠ. 

Host 2 – cílem zastupitelstva je možnost pro ZŠ přijímat neúčelové dary, cílem starosty je 

možnost ovlivnit nebo spíš vědět o způsobu využití daru. Jedná se o dvě různé věci, které je 

třeba oddělit.  

Usnesení č.24/ZO/32: Zastupitelstvo obce Středokluky navrhuje, aby nová směrnice 

umožňovala přijímat ZŠ Středokluky i neúčelové dary. Do doby přijetí nové směrnice 

zastupitelstvo požaduje, aby starosta neodmítal neúčelové dary pro ZŠ. Tímto usnesením není 

omezeno právo starosty posoudit, zda osoba dárce a zdroj peněžních prostředků nezakládá 

podezření na nelegální původ peněžních prostředků či zda není dáno jakékoliv reputační riziko 

pro příjemce daru a obec s ohledem na dárce.  

Hlasování: Pro: 7 – Svobodová, Třísková, Vilím, Rückl, Kuchař, Fröhde, Šeda   

Proti:1 - Paznocht      Zdrželi se: 1 - Petrů 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

10) Zřizovací listina ZŠ (Kuchař, Vilím) 
Již na podzim byl připraven návrh zřizovací listiny ZŠ panem Kuchařem. Podkladem byl vzor 

zřizovací listiny MŠMT, přičemž stejný vzor listiny byl použit i u MŠ. Cílem bylo stanovit 

závazné termíny, přestože L. Kuchař navrhnul vyšší částku, se kterou by mohl ředitel ZŠ volně 

disponovat, později souhlasil s nižší navrženou částkou. S přibývajícími budovami nastává také 

problém řešení nakládání s majetkem.  

Starosta – nakládání s majetkem řeší buď přímo zřizovací listina nebo majetková smlouva. 

Starosta představil diagram všech dokumentů, které by měly upravovat vztahy mezi obcí a 

zřizovatelem. Odmítá schvalování zřizovací listiny před vyřešením dalších problémů – 

financování, správu majetku apod.  
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V. Vilím – bylo by dobré stanovit termín tak aby v novém školním roce ZŠ začala podle nových 

pravidel.  

 

Starosta – obec řeší i podílení obcí, které mají žáky v naší ZŠ, na nákladech. V průzkumu bylo 

osloveno 40 obcí. Příspěvky jsou stanoveny buď na investice nebo na provozní výdaje. 

V rámci průzkumu odpovědělo pouze asi 10 obcí, ani velká města nemají podobná pravidla, 

jaká jsou požadována po obci.  

 

Usnesení č.24/ZO/33: Zastupitelstvo obce Středokluky ukládá starostovi, aby zastupitelům byl 

do konce měsíce května 2024 předložen návrh Zřizovací listiny ZŠ Středokluky p.o. a 

navazujících směrnic. 

Hlasování: Pro: 8 Proti:  Zdrželi se:1- Paznocht 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

11) Školský výbor a Školská rada (Fröhde) 
Po odstoupení pana Kuchaře je školský výbor i školská rada bez jednoho člena, školský výbor 

dokonce bez předsedy. B. Fröhde navrhuje jako předsedkyni výboru Šárku Třískovou. 

 

Usnesení č.24/ZO/34: Zastupitelstvo obce Středokluky jmenuje předsedkyní Školského výboru 

paní. Šárku Třískovou.  

Hlasování: Pro: 8 Proti:   Zdrželi se: 1 - Třísková 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Usnesení č.24/ZO/35: Zastupitelstvo obce Středokluky jmenuje zástupkyní zřizovatele ve školské 

radě paní Šárku Třískovou. 

Hlasování: Pro: 8 Proti:   Zdrželi se: 1 - Třísková 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

12) Dotace MAS KPZ (Kuchař, Vilím, Petrů) 
Dne 25.3.2024 byly vyhlášeny MAS KPZ dvě dotační výzvy. Výzva číslo 1 se týká oblasti 

vzdělávání a výzva číslo 2 se týká oblasti dopravy. Po dohodě s vedením školy by obec ráda 

požádala o dotaci na vybavení dvou technický učeben (dílny a vaření). Projekt musí být 

zrealizován do 30.6.2025. Výše dotace je 95 % a předpokládaná výše žádosti jsou 2 mil. Kč. 

Co se týká oblasti dopravy, dotaci bychom využili na úpravu chodníků v ulici Lidické od 

křižovatky s ulicí Pod Sedličkami až po vjezd do areálu koupaliště (tzv. 4křižovatka). Projekt 

musí být zrealizován do 30.6.2026. Výše dotace je 95 % a předpokládaná výše žádosti je 1 mil. 

Kč. Příjem projektových záměrů končí 30.4.2024. Po jejich vyhodnocení a schválení ze strany 

MAS KPZ lze podat plnou žádost na ŘO IROP. 

Technické učebny jsou zamýšleny v prostorách původní tělocvičny v budově č.p. 187. Budou 

třeba stavební úpravy – sanace, přeložky sítí apod. 

 

? P. Rückl - jak budeme vybírat řemeslníky?  

Pokud bude projekt, lze vybírat skrze VZ jinak oslovíme řemeslníky napřímo. 

 

V. Vilím – aby nenastala situace z minulého roku je třeba aby projektant komunikoval se ZŠ i 

s obcí. 
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Starosta – máme dvě možnosti buď oslovit architekta pro návrh učebny, který bude se všemi 

jednat. Nebo oslovit přímo nábytkářskou firmu která vytvoří i návrh dle kterého projektant 

navrhne stavební úpravy ve spolupráci se školou. 

 

V. Vilím – po zkušenostech by hned oslovil firmu Santal, která by ve spolupráci se ZŠ a obcí 

poskytla návrh technické učebny. I kdybychom neobdrželi dotaci návrh můžeme mít v záloze.  

 

Doporučení zastupitelstva je, aby obec požádala firmu Santal o návrh požadované učebny, kdy 

v mezičase by již byla řešena stavební část.  

 

Usnesení č.24/ZO/36: Zastupitelstvo obce Středokluky schvaluje podání projektových záměrů ve 

výzvě č.1 a č.2 na MASKPZ a v případě výběrů projektových záměrů ze strany MASKPZ podání 

žádosti o podporu na CRR. 

Hlasování: Pro: 9 Proti:  0 Zdrželi se: 0  

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

13) Nevhodná komunikace (Vilím) 
Zastupitel pan Valdemar Vilím přednesl podnět k zamyšlení pro pana starostu na nevhodnou 

komunikaci vůči jeho osobě, zastupitelům a dalším občanům. 

Plné znění viz. příloha. 

14) Diskuse  
Termín příštího jednání 15.5.2024 

Vítání občánků – nově narozené děti bez trvalého pobyt v obci je nutno k vítání občánků 

přihlásit. 

V. Vilím – kontaktován obcí Běloky ohledně ceny společné vodoměrné šachty, měla by stát 1 

mil. Kč? V projektu je uvedeno 500 tis. Kč. S Běloky je domluva, že se bude z poloviny 

podílet na nákladech. Využijí i krajskou dotaci. Bylo jim nabídnuta pomoc ze strany obce 

Středokluky. 
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PŘÍLOHY:  

Rybník - výtah z jednání výboru 

Tabulka projektů 

Vyjádření V. Vilíma 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne: 3.4.2024 

 

Zapisovatel: Mgr. Tereza Bublíková  Starosta: Ing. Jaroslav Paznocht 

ve Středoklukách dne:  ve Středoklukách dne: 

 

 

 

 

Ověřovatel: Martin Šeda    Ověřovatel: Ing. Valdemar Vilím 

ve Středoklukách dne:    ve Středoklukách dne: 

 

 

 

 

 

Vyvěšeno na úřední desce dne:  

 

 

Sejmuto z úřední desky dne: 

  


